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ОТОБРАЖЕНИЕ ИКЕДЫ:  

ОТ ДИССИПАТИВНОГО К КОНСЕРВАТИВНОМУ СЛУЧАЮ 
 

А.П. Кузнецов, А.В. Савин, Д.В. Савин 
 

Рассмотрены различные методы анализа динамики диссипативных, слабо               
диссипативных и консервативных систем на примере отображения Икеды; предложен                 
метод анализа консервативных систем — «карта разбегания». В ходе исследования                   
выявлены серьезные изменения устройства плоскости параметров и фазовой плоскости                 
при приближении к консервативному случаю. Предложены задачи, использование               
которых возможно на семинарах и в компьютерных практикумах. 
 
 
 

CONSERVATIVE AND DISSIPATIVE DYNAMICS OF IKEDA MAP 
 

A.P. Kuznetsov, A.V. Savin, D.V. Savin 
 

Di​ff​erent methods for investigation of dissipative, nearly conservative and conservative                     
systems have been demonstrated on the example of Ikeda map. The method for two­parameter                           
analysis of dynamics of conservative systems has been proposed. Significant changes in the                         
structure of the parameter and phase space of Ikeda map when dissipation decreases have been                             
revealed. Tasks for seminars and computer practices have been proposed. 


